Ohjeita selkokielen puhumiseen
· Käytä yleistä, tuttua puhekielen sanastoa. 
· Selitä vieraat tai käsitteelliset sanat. 
· Toista vaikeuksia aiheuttanut sana.
· Kokeile sanoa asia toisella tavalla, jos toisto ei auta.
· Suosi lyhyitä ilmauksia. Anna vain 1 ohje kerrallaan!
· Puhu yhdestä asiasta kerrallaan.
· Puhu rauhallisella tahdilla; älä kuitenkaan hidasta puhettasi liikaa. Tauota puhettasi sopivasti. 
· Anna konkreettisia esimerkkejä, jos aihe on abstrakti tai uusi.
· Usein vaikeuksia tuottanut asia selviää, kun keskustelet ja kyselet.
· Pyri käyttämään keskustelukumppanisi ikä- ja kehitystasoon sopivaa kieltä.
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